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Ülést tartott 
a Minisztertanács 

A kormány Tájékoztatási Hivatala közli: 
A Minisztertanács szerdai ülésén megtárgyalta és jó-

váhagyta az Országos Tervhivatal elnökének jelentését az 
1986—1990. évi magyar—román tervegyeztetés lezárásáról. 

A kormány jóváhagyólag tudomásul vette a számitógé-
pes népesség-nyilvántartás tapasztalatairól szóló jelentést. 
A Minisztertanács az államigazgatás korszerűsítése, a la-
kossági ügyek intézésének további egyszerűsítése érdeké-
ben határozatot hozott a nyilvántartott adatok és az adat-
szolgáltatások körének bővítéséről, a népesség-nyilvántar-
tás területi bázisának fokozatos kiépítéséről. 

A kormány megerősítette az Állami Tervbizottság ál-
lásfoglalását az erdővagyonnal való gazdálkodás felada-
tairól, és felkérte a társadalmi szerveket, hogy nyúj t sa-
nak támogatást az erdőtelepítési, a fásítási tervek meg-
valósításához, valamint az erdők és fák fokozottabb vé-
delméhez. (MTI) 

Növekszik az erdők szerepe 
Az erdők jelentősége az 

elmúlt években tovább nö-
vekedett. Egyre nagyobbak a 
fák, erdők iránti társadalmi 
igények; a környezetvéde-
lemben, a lakossági közér-
zet javí tásában mind je-
lentősebb a szerepük. Meg-
új í tha tó energiaforrásként 
gazdasági ér tékük is emel-
kedik. 

A hazai erdőkből évente 
mintegy 6,5 millió tonna 
fá t termelnek ki, ez a ha-
zai szükséglet ké tharmadát 
fedezi. A fennmaradó har -
madrész importból szárma-
zik, miközben a kitermelt fa 
egy része — 15—20 százalé-
ka — export ra kerül. Az 
utóbbi években átmenetileg 
visszaesett a külföldi keres-
let a fa iránt, s az ár is 
kedvezőtlenül alakult. En-
nek következtében az erdő-
gazdaságok nyeresége foko-
zatosan, összességében a fe-
lére csökkent. Az erőforrá-
sok is e lapadtak; nem ju-
tott elegendő a fejlesztések-
re műszaki, technikai kor-
szerűsítésre. A fakitermelés 
é s a - f e l d o l g o z á s ö s s z h a n g j a 
megbomlott. A faáru te-
temes hányadát kényszerű-
ségből — megfelelő kapa-
citás hí ján —, a jobb áron 
értékesíthető feldolgozott 
termék helyett, esetenként 
nyersen, s lényegesen ol-
csóbban lehetett csak el-
adni, s ez szintén rontotta a 
jövedelmezőséget. E hely-
zet javítására dolgozott ki 
állásfoglalást az Állami 
Tervbizottság az erdőva-
gyonnal való gazdálkodás 
feladatairól. A Miniszterta-
nács a fa ipar helyzetét fel-
t á ró következő időszak fel-
adatait , s a meghatározó je-
lentést megerősítette. 

A fafeldolgozó kapacitás 
bővítésére — az Állami 
Tervbizottság állásfoglalása 
szerint — szükség van a 
közgazdasági feltételrendszer 
olyan módosítására, amely 
lehetővé teszi a vállalatok-
nál a nagyobb ütemű mű-
szaki fejlesztést, a techni-
kai színvonal emelését. Ez 
annál fontosabb, mert idő-
közben ismét élénkült a ke-
reslet, s az árak is a ko-
rábbinál kedvezőbbek a kül-
piacon. A tervbizottság egy 
tíz évre szóló gazdasági cé-
lú erdőtelepítési program ki-
dolgozását irta elő. Ez le-
hetővé teszi ma jd a nyers-
anyag-utánpótlás biztosítá-
sát, s az importáru he-

lyettesítését a hazai eredetű 
fával. A következő években 
fokozzák az erdőtelepítés 
ütemét; öt év alatt mint-
egy 40 ezer hektár t erdő-
sítenek, 10 százalékkal töb-
bet, mint a VI. ötéves terv 
időszakában. 

Az erdőtelepítések mel-
lett a lakosságot az eddigi-
nél jobban igyekeznek be-
vonni a faültetésbe, lige-
tek, fasorok, fákkal tarkí-
tott parkok kialakításába. A 
Hazafias Népfront eddig is 
eredményesen mozgósított e 
feladatra. A továbbiakban 
más társadalmi szervek és 
az oktatási intézmények ak-
tívabb közreműködésére is 
szükség van, hogy ú jabb 
zöldterületek telepítésével is 
óvjuk környezetünket. 

Tanácskozott 
a TOT elnöksége 

A Termelőszövetkezetek 
Országos Tanácsának elnök-
sége szerdán ülést tartott. 
A kormány felkérésére meg-
vitatta a hetedik ötéves 
népgazdasági tervről szóló 
törvényjavaslatot. A testület 
ülését Szabó István, az 
MSZMP Politikai Bizottsá-
gának tagja, a TOT elnöke 
vezette. Csendes Béla, az 
Országos Tervhivatal elnök-
helyettese részletesen indo-
kolta a tervjavaslatot. 

A vitában az elnökség 
észrevételeket fogalmazott 
meg, majd kialakította vé-
leményét. Az ülésen felszó-
lalt Váncsa Jenő mezőgaz-
dasági és élelmezésügyi 

miniszter. 
A TOT elnöksége állás-

pontját és javaslatait e l ju t -
tat ta a Minisztertanácsnak. 

Az elnökség megvitatta a 
számítástechnika alkalmazá-
sának helyzetét és a fejlesz-
tés lehetőségeit a tsz-akben. 
A testület elé terjesztett írá-
sos anyag szerint a közös 
gazdaságokban egyre na-
gyobb számban alkalmaz-
nak számítógépeket és prog-
ramokat a részlegek irányí-
tásához. A gyakorlatban 
azonban gondot okoz. hogv 
az indokoltnál lényegesen 
nagyobb a felhasznált t ípu-
sok száma, és a programok 
is nagvban különböznek 
egymástól. A tsz-ek területi 
szövetségei a jövőben ad 
eddiginél jobban bekapcso-
lódnak a számítógépes mód-
szerek fejlesztésébe; javasla-
tokat adnak majd, és fölka-
roljak az er re a célra a laku-
ló területi szervezetek, szak-
mai közösségek munkáját.. 

Kádár János fogadta 
Viktor Kulikovot 

Kádár János megbeszélése Viktor Kulikov marsallal, a Varsói Szerződés Egyesitett Fegy-
veres Erőinek főparancsnokával. (MTI-fotó — Telefotó—KS) 

Kádár János, a Magyar Szocialista Mun-
káspárt főti tkára szerdán délután, a Köz-
ponti Bizottság székházában fogadta Vik-
tor Kulikovot, a Szovjetunió marsall ját , a 
Varsói Szerződés Tagállamai Egyesített 
Fegy i WUP iErőinek főparancsnokát. 

A szívélyes, elvtársi légkörű találkozón 
jelen volt Horváth István, az MSZMP 
Központi Bizottságának ti tkára, Oláh Ist-
ván hadseregtábornok, honvédelmi minisz-
ter és Nyikolaj Szilcsenko vezérezredes, az 
Egyesitett Fegyveres Erők főparancsnoká-
nak magyarországi képviselője. (MTI) 

Szegedi söprű jól seper 
Ipari üzemeink nem ké-

nyeztettek el az idén ben-
nünket, a törekvések ellené-
re export juk a tervezett alatt 
maradt. Ez természetesen 

|csak általánosságokban igaz, 

Iskola- és óvodaavatás Deszken 

Iskola- és óvodaátadást és 
politikai nagyayülést tartot-
tak tegnap, szerdán Desz-
ken. A nemzetiségi köz-
séget 1944. október 9-én sza-
badították fel a szovjet csa-
patok. A 41. évfordulóról, a 
2 ezer 900 lélekszámú köz-
ség fejlődéséről, aktuál is 
bel- és külpolitikai kérdé-
sekről, hazánk nemzetiségi 
polit ikájáról beszélt — töb-
bek között — a Táncsics 
filmszínházban rendezett 
ünnepségen Schmidt József. 

Az ú j iskola és óvoda 

a szegedi pártbizottság tit-
kára. 

Ezt követ té a Vörös Had-
sereg utcában készített 8 
tantermes általános iskola 
és a 75 gyermek részére épí-
tett óvoda átadása. Avató-
beszédet Szabó G. László, a 
megyei tanács elnökhelyet-
tese mondott. 

Az ú j intézményeket ta-
valyelőtt májusban kezdte 
építeni a Csomiép. A ter-
veket Darvas Imre, a Cso-
miterv munkatársa készí-
tette. A 25 millió forintos 

S c h m i d t A n d r e a f e l v é t e l e 

beruházáshoz a deszkiek 1 
millió 200 ezer forint ér té-
kű társadalmi munkával já-
rultak hozzá. Érdemes meg-
jegyezni: legutóbb 56 éve 
volt iskolaátadás Deszken. 

A kétszintes iskolában 
hétfőn kezdődik a tanítás. 
A régi épületben maradnak 
az alsósok, a fölső tagoza-
tos diákok otthona lesz az 
új . Ezzel a létesítménnyel 
megvalósítható az egy mű-
szakos — természetesen 
délelőtti — tanítás. 

Üzleti sikerek 
mert akadnak kollektívák, 
ahol nem tört meg a lendü-
let. Annak méginkabb örül-
hetünk, hogy varasunkban is 
akad ilyen. 

Szélér Ferenc mindenes ve-
zetője a Szegedi Ecset- és 
Seprűgyárnak, a főkönyvelői 
teendők mellett ideiglenesen 
már közel 1 éve e l lá t ja az 
igazgatói teendőket is. Az 
Irodája félig-meddig bemu-
tatóterem. a fal mellett ú j tí-
pusú, festett nyelú ciroksep-
rűk sorakoznak. Egy kanadai 
vevő fogja őket mintaként 
megkapni. Vannak ugyan ha-
gyományos vevőik a tenge-
rentúlon, de jobb, ha minél 
löbb helyre szállítanak, igy 
biztonságos az értékesítés. A 
400 fős létszámú gyár zömé-
ben exportra dolgozik, s el-
sőisorban a nyugati piacokra. 
Az elmúlt hetekben egymás 
után gördültek ki a kapun a 
megrakott kamionok. Itt 
nincs szükség raiktárbővítés-
re. Amit legyártottak, már 
lehet is szállítani. Több éves 
hagyománya van a szerve-
zett munkának, de amin most 
túljutottak, meger egy ün-
neplést. 

A K.-mart-cég a legna-
gyobb vevőjük az Egyesült 
Államokban, az idén 200 ezer 
nagy- és 144 ezer kjsseprűt 
vásárolt. Legutóbb 1 millió 
lapos lakik ecsetet kértek szo-
ros határidővel. Odakint job-
ban kedvelik a műszálasat. 
az olasz műszál azonban 
késve érkezett a gyárba. 
Azonnal nagy ütemben neki-
láttak a korszerű automata 
gépeken a gyártásnak. Mire 
kijutott a mintakollekció, 400 
ezer már el is készült. Igen 
ám, de a vevő gondolt egyet, 
azt kérte, hogy hegyesebb 
fazonúra nyir ják a szálvége-

ket. Ezen a hirtelen ötleten 
meghökkentek ugyan a gyár-
ban, de a vevő óhaja pa-
rancs. Még haiáridö-módosí-
tást sem kaphattak. Rövid 
idő alatt ú j r a kézbe kellett 
venni a már legyártott téte-
leket is. Szombat-vasárnap, 
ej jel-nappal dolgozott a mű-
szak, s az irodai alkalmazot-
tak is besegítettek. Még koo-
perációs partnerüktől, a Mó-
rahalmi Homokkultúra Szak-
szövetkezetből is bejár tak 1 
hónapig az asszonyok. S nem 
hiába, iniert az utolsó szállít-
mány 4 ecsetből álló, fóliába 
forrasztott szett, október he-
tedikén elhagyta a gyárud-
vart. 

Ez a széria is hozzájárult, 
hogy a tavalyi évhez képest 
összes tőkés export juk 24 
százalékkal nőtt eddig. A kis-
sé lemaradt „demokratikus 
kivitelt" most kívánják fo-
kozni, s november hetedikére 
teljesíteni a vállalásukat. Az 
idén a Szovjetunióba vállal-
tak egy 3 millió forint ér-
tékű többletszállítást is. 

Hát így néz ki egy, a mi 
adottságainknak megfelelő 
gazdaságos exportszerkezet. 
Minimális importhányad, ha-
zat termelésű cirok. A seprű-
és ecsetnyél sem valami kü-
lönleges. Eh'hez „csak" a pon-
tos, sokszor pepecselő munka 
járul, s kész a minden pia-
con eladható, versenyképes 
termék. Mint minden nagy 
dolog, ez is ilyen egyszerű. 
Joggal ünnepelnek ma, csü-
törtökön délután azok, aki-
ken múlik mindez, a gyár 
dolgozói. A Délép munkás-
szálló étkezdéjében marha-
pörköltes uzsonna mellett jut 
egy kis idő a számvetésre. Ez 
is elismerése az áldozatkész 
munkának. 

T. Sz. I. 
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